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Ministrul Economiei: Hidroelectrica poate livra direct catre populatie energie mult

mai ieftina

Hidroelectrica poate livra direct catre populatie energie la un pret  mult mai mic decât cel din prezent, ceea

ce ar putea duce la scaderea  tarifelor în toata piata, însa compania nu a avut pâna acum o strategie 

coerenta de marketing, a declarat, pentru AGERPRES, ministrul Economiei,  Energiei si Mediului de

Afaceri, Virgil Popescu.

El a aratat ca, desi exista o oferta pentru consumatorii casnici pe  site-ul companiei, reprezentantii acesteia nu au

facut nimic sa o  promoveze în rândul populatiei.

"Hidroelectrica si-a pierdut licenta de furnizor de ultima instanta  (FUI). Nu poti sa fii FUI daca nu ai 3.000 de

clienti si ANRE le-a  retras aceasta licenta în urma cu câteva luni. Ce companie esti tu, fara  3.000 de clienti

nationali?", a spus Popescu.

Furnizorul de ultima instanta este cel care preia un consumator casnic  daca furnizorul acestuia da faliment sau nu

mai poate livra energie.

"Oferta pe care o are Hidroelectrica, cu 255 de lei pe MWh, este o  bataie de joc. E doar pe site, nu o promoveaza,

pentru cine este ea,  pentru salariatii lor? Ei nu se duc catre oameni sa încheie contracte.  Sa-si faca un departament

de vânzari cum trebuie! Au doar trei oameni la  vânzari. Nu au capacitate de facturare? Sa-si ia un soft!", a sustinut

oficialul guvernamental.

Potrivit acestuia, pentru Hidroelectrica, livrarea de energie catre  clientii casnici ar putea fi un business foarte bun.

În plus, pretul mic  al Hidroelectrica ar putea duce la ieftinirea întregii piete.

"De exemplu, ei vând energia catre furnizorii clientilor casnici în  prezent cu 140 de lei pe MWh, tarif impus de

ANRE. Dar tariful de  vânzare catre casnic este 255 de lei, deci aproape dublu. Şi pot vinde  linistit cu 200 de

lei/MWh, câstiga mai mult decât 140 de lei. Ar trebui  sa faca o campanie agresiva cu 200 de lei/MWh pe piata,

câstiga si ei  mai mult decât daca ar vinde cu 140 de lei unor intermediari si fac si  presiune pe pret în jos la toti

ceilalti. Nu-i banuiesc ca nu-i duce  mintea. Sunt comozi sau sunt mâna în mâna cu furnizorii, sa tina piata  în sus.

Dar asa nu merge", a mai spus Popescu.

El a amintit ca la 1 ianuarie 2021 piata de energie electrica se liberalizeaza total.

"Trebuie sa ne pregatim pâna atunci, sa nu ne trezim ca sunt doar  doua-trei companii care joaca pe piata, ca la

gaze. La gaze am avut  noroc de un context favorabil international cu preturi mici, dar la  energie nu e acelasi

noroc", a adaugat ministrul.

În urma cu doua zile, Popescu a afirmat, la Digi 24, ca va impune  indicatori clari producatorilor de stat pentru a

intra pe piata  clientilor casnici, iar cine "nu-i respecta, pleaca".

"Vom intra prin pârghiile pe care le avem, prin Adunarea Generala, prin  Consiliul de Supraveghere si vom face

schimbari efectiv. Vom impune în  primul rând schimbarea contractelor de mandat si vom pune indicatori  clari

pentru intrarea pe piata de furnizare catre clientii casnici. Nu-i  respecta, pleaca. Nu se poate sa fii obisnuit de ani

si ani de zile, ca  tu, mare producator, sa nu intri pe piata de furnizare catre clientii  casnici", a afirmat ministrul de

resort.
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Hidroelectrica este cel mai mare si cel mai ieftin producator de energie  din tara. Compania este detinuta de statul

român prin Ministerul  Economiei (80% din actiuni) si de Fondul Proprietatea (20%).
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